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Tiltaksplan for 2022 - 2025 

Forvalters innstilling 
Hallingskarvet nasjonalparkstyre vedtar «Tiltaksplan for Hallingskarvet nasjonalpark 
2022-2025» datert 17.11.21. 
 
Tiltaksplanen vil være et verktøy for å ha en forutsigbar og målrettet forvaltning av 
tiltaksmidlene. Tiltaksplanen vil være grunnlaget for søknad om tiltaks- og driftsmidler til 
lag, organisasjoner og privatpersoner, og tiltak som gjennomføres i regi av SNO og 
forvaltningen. 
 
Tiltaksplanen skal revideres årlig. 
 
 
 

Saksopplysninger 
Midlene som skal dekke tiltakene i tiltaksplanen er statlige investeringsmidler. Disse 
midlerne skal gå til investering i informasjon, skjøtsel og tilrettelegging, samt større 
anskaffelser av nødvendig utstyr for å ivareta verneformålet. Driftsoppgaver kan ikke 
finansieres gjennom tiltaksmidler. 
 
I statsbudsjettet har budsjettpost 1420.31, Tiltak i verneområder, følgende budsjett 
tekst: 
"Midlane går til tiltak som er naudsynte for å ta vare på verneverdiane, inkludert 
utgreiingar som er naudsynte før tiltak, informasjonstiltak og skjøtsels- og 
tilretteleggingstiltak. Tilretteleggingstiltaka omfattar opparbeiding av stigar, klopping og 
merking for å betre tilgjenget i verneområda og samstundes styre ferdsla i og rundt 
sårbar natur i verneområda. Midlane nyttast òg til informasjonstiltak i alle typar av 
verneområde i samband med ny merkevare for Noregs nasjonalparkar og til 
utarbeiding av besøksstrategiar for nasjonalparkar og andre verneområde med store 
besøkstal eller særskilde utfordringar. Alle tiltak skal vere i tråd med godkjent 
forvaltings-/skjøtselsplan for verneområda og andre relevante styringsdokument." 
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Arbeidet med tiltaksplanen har ikke vært annonsert i lokalaviser eller på kommunale 
hjemmesider. Nye innspill til tiltaksplanen bygger på behov som er framkommet via 
Statens naturoppsyn og forvaltningen. 

Vurdering 
Hallingskarvet nasjonalparkstyre ble i 2021 tildelt tiltaksmidler på totalt 285 000,-. 
Tildelt beløp lå litt under omsøkt beløp. Vi fikk ikke midler til «Vertskap og tilrettelegging 
ved Prestholtseter». Bakgrunnen for dette var at tiltaket lå utenom hva som posten 
statlige tiltaksmidler kan brukes til. I tillegg ble tiltaket på Prestholdtstien redusert fra 
250 000,- til 200 000,- 
 
Gjennomføring av tiltak i 2021: 

1. Informasjon Finse. Ferdigstilling av to temaplakater og oppsetting av stålskilt ved 
perrongen på Finse stasjon.  

2. Utbedring av første del av Prestholtrunden. Første del av Prestholtrunden opp 
fra Prestholtseter bærer preg av høyt ferdselstrykk og var planlagt utbedret. På 
grunn av innreiseforbud til sherpaer ble tiltaket gjennomført som en samling for 
SNO’ere og forvaltere. Ca. 200 meter av stien er opparbeidet som spaltet 
grussti. I tillegg ble det utbedret flere stikkrenner og punkt der stien er smal.  

3. Utbedring av siste del av Prestholtrunden. Utbedre våte punkter på 
Prestholtrunden ned mot Perstølen. Klopplegg av myrene fra Perstølen til 
Prestholtvegen er ikke en del av dette tiltaket. Dette er ikke gjennomført i 2021.  

4. Sti mot Eima. Utbedre våte punkter på stien fra Prestholtseter mot Eimeskardet. 
Punktene utbedres med drenering og steinlegging. Dette er ikke gjennomført i 
2021. 

5. Rydde opp i gammel merkevare. Fjerne gamle skilt som er slitt og skadet. Dette 
er gjennomført.  

 
Tiltak i forslag til Tiltaksplan for 2022 - 2025: 

1. Informasjonsskilt i Budalen. Nasjonalparken har i dag skilt i Budalen. 
Eksisterende skilt er utformet i gammel merkevare og trenger å bli byttet ut. 
Planen er å sette opp et temaskilt med informasjon om geologien og 
utformingen av botnene på nordsiden av Hallingskarvet. I tillegg sette opp et 
portalskilt, samt retningsskilt for turstier.   

2. Utbedring av smale partier på Prestholtrunden. Enkelte deler av Prestholtstien 
har partier som er smale. Dette gjelder spesielt midtre del av oppstigningen fra 
Prestholt. Til arbeidet er det planlagt å bruke sherpaer og stein fra stedet. 

3. Utbedring av siste del av Prestholtrunden. Dette er en videreføring, og utviding 
av tiltak, vi ikke fikk gjennomført i 2021. Tiltaket er å utbedre våte punkter på 
Prestholtrunden ned mot Perstølen.  

4. Klopp og utbedring av sti mellom Perstølen og Prestholtvegen. Dette er en del 
av Presholtrunden med våte partier. For å unngå slitasje i terrenget er det behov 
for en klopp, samt utbedring av punkter i tilknytning til eksisterende klopper.  

5. Det ble i 2021 fjernet en del skilt om Hallingskarvet nasjonalpark utført i gammel 
merkevare. Vi ønsker nå å fjerne flere av disse gamle skiltene som står rundt 



nasjonalparken. I 2022 vil vi fjerne skilt fra Vargevatn, Ustaoset, Budalen og 
Finse. 

6. Sti mot Eima. Utbedre våte punkter på stien fra Prestholtseter mot Eimeskardet. 
Punktene utbedres med drenering og steinlegging. Dette er en videreføring fra 
tiltak som ikke ble gjennomført i 2021. 

7. Innvendige skilt på Finsehytta. DNT har spurt forvaltningen om vi har 
informasjon om Hallingskarvet nasjonalpark som kan settes opp inne i på 
Finsehytta. Vi har et sett med 6 skilt som tidligere er brukt inne på 
Reiselivssenteret på Geilo. Planen er at disse blir omformet noe, og trykt opp for 
bruk på Finsehytta. 

8. Informasjon Aurland/Myrdal. Forsettet arbeidet med å finne informasjonspunkt 
på ferdselsveier inn fra vest. Dette kan tas sammen med møte med Aurland 
kommune. 

9. Oppfølging av Besøksstrategien for Hallingskarvet nasjonalpark. For å følge 
utviklingen av ferdselen i Hallingskarvet nasjonalpark, og se om strategiene i 
Besøksstrategien for Hallingskarvet nasjonalpark fungere, ønsker forvalter og 
gjennomføre en ferdselstelling. Forvalter har vært i kontakt med Norsk institutt 
for naturforskning (NINA) for å sette opp et opplegg for en undersøkelse. NINA 
bekrefter at de har kapasitet til å se på dette i 2022. Visit Geilo arbeider med å 
finne tall for turisttrafikken inn til Hol kommune. Tall fra denne undersøkelsen 
kan sees i sammenheng med våre undersøkelser på ferdsel.  

 
Tiltaksplanen som dokument er ikke vurdert etter naturmangfoldloven, heller ikke de 
tiltakene som er satt opp i den prioriterte tabellen. Bakgrunnen for dette er at jeg ikke 
har vurdert planen til å være et enkelt vedtak. En følge av dette er at forvaltningen må 
gjøre vurderinger etter naturmangfoldloven før tiltaksmidler til det enkelte tiltak kan 
deles ut. Jeg ønsker derfor å poengtere at tiltaksplanen er et grunnlag for tildeling av 
midler og at det derfor kan komme endringer i prioriteringene når vi får gjort en 
nærmere vurdering av det enkelte tiltaket. 
 
Vedlegg: 
Tiltaksplan for Hallingskarvet nasjonalpark 2022-2025. 


